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NAALAKKERSUISUT 

GOVERNMENT OF GREENLAND 

Medlem af lnatsisartut, 
Nikolaj Jeremiassen. Siumut 
HERI 

Svar på § 37-spørgsmål nr. 99 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1, har du fremsat 
spørgsmål til Naalakkersuisut vedrørende Indhandlingsmuligheder i og 
ved Kangaatsiaq. Dine spørgsmål er henvist til besvarende hos mit 
departement. 

Spørgsmål: 

Hvilke planer har Naalakkersuisut for at gøre noget ved det i årevis 
tilbagevendende problem omkring manglende indhandlingsmuligheder, 
ikke mindst i Kangaatsiaq området og dets omkringliggende bygder? 

Svar: 

Naalakkersuisut er opmærksomme på og er glad for, at der igen i år vil 
være godt med fiskeri, ligesom indhandling ved Kangaatsiaq området 
fortsat er også steget, ligesom man har set det i perioden 2014-2017. 
Naalakkersuisut tog stilling til nogle ansøgninger om indsættelse af 
indhandlingsskibe i sidste uge. 

Det er Naalakkersuisuts målsætning at sikre kontinuerlig indhandling ved 
Kangaatsiaq, i tilfælde af indhandlingsanlæggene skulle fyldes op og 
håber, at indhandlingsskibene vil være til gavn til alle. 

Naalakkersuisul regner bestemt med og håber på, at indsættelse af to 
indhandlingsskibe mellem Kangerluk i nord til Qeqertarsuatsiaat i syd vil 
gavne fiskerne. Jeg håber med ovennævnte, at en kontinuerlig 
indhandling af torsk vil blive sikret. 

Med venlig hilsen 

C( 
Erik J n n ~::>r--
Naal kk rsuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug 
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S I 
INATSISARTUT 

l. juni2018 

I medfør af § 37 stk. I i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersulsut: 

Hvilke planer har Naalakkersulsut for at gøre noget ved det I årevis tilbagevendende problem 
omkring manglende IndhandlingsmulIgheder, ikke mindst I Kangaatsiaq området og dets 
omkringliggende bygder? 
(Medlem af Inatsisartut, Nikkulaat Jeremiassen, Siumut) 

Begrundelse: 
Vort Lands primære erhverv er indtil i dag udelukkende baseret på fiskeriet, hvilket dermed er vor 
vigtigste indtægtskilde og er samtidig grundlaget for handel og eksport med udlandet. 

Jeg vil derfor gerne have oplyst hvilke planer der foreligger på baggrund af de tilbagevendende 
problemer, som vi konstant søger løsning på? Det er jo ikke tilfældigt, at dette fænomen vender 
tilbage hvert eneste år på dette tidspunkt og vil derfor også vende tilbage til næste år. 

Nu starter således indhandIingsbegrænsningeme, og vil stå på indtil starten af næste år. 

J eg ønsker, at få svar indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 


